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PROTOKÓŁ Nr  22/2017 
posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu,  

Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
które odbyło się w dniu 28 kwietnia 2017 roku, o godz.1330  

 
Przewodniczący Komisji           -  Antoni Dzik  
Protokolant                                 -  Alicja Dąbrowska 
 
Przewodniczący Komisji dokonał otwarcia posiedzenia, w którym uczestniczyło 7 radnych na 
ogólną liczbę 7 oraz zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 
i Nr 2 do protokołu). Następnie poprosił o wprowadzenie do porządku obrad punktu - 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia stanowiska dot. 
zapowiadanych przez przedstawicieli Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej zmian                        
w zakresie włączenia w struktury administracji rządowej powiatowych urzędów pracy. 
Zaproponował, aby to był punkt 1 porządku obrad.   

Innych uwag do przesłanego porządku nie zgłoszono. Rozszerzony porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia stanowiska dot. 

zapowiadanych przez przedstawicieli Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 
zmian w zakresie włączenia w struktury administracji rządowej powiatowych urzędów 
pracy. 
             

2. Zaopiniowanie informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii o realizacji zadań na 
obszarze działania Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Radomiu w roku 2016.  

 
3. Sprawy różne.  
- Sprawozdanie z prowadzenia Pokazowego Gospodarstwa Ekologicznego w Chwałowicach za 
rok 2016 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie przyjęcia stanowiska dot. zapowiadanych przez przedstawicieli 
Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej zmian w zakresie włączenia w struktury 
administracji rządowej powiatowych urzędów pracy. 
 
Przewodnicząca Rady Teresa Bartosiewicz poinformowała, że wzorując się na innych 
samorządach, które się w tej sprawie wypowiadały oraz na kanwie tego co się dzieje powstał 
ten projekt uchwały a rzecz dotyczy planowanych zmian w przyporządkowaniu urzędów pracy, 
które mają podlegać administracji rządowej. Urzędy pracy sprawdziły się w strukturach 
samorządu. Planowane zmiany zmierzające do centralizacji urzędów pracy skutkować będą 
spowolnieniem reagowania na problemy występujące na lokalnych rynkach pracy. Ponadto 
spowodują wydłużenie procesu decyzyjnego oraz opóźnienie w wydatkach funduszy unijnych. 
Rada Powiatu uznaje potrzebę usprawnienia obecnego systemu w zakresie organizacyjnym i 
prawnym. Jednakże sama zmiana administracyjna nie przyniesie żadnych korzyści i pozbawi 
samorządy możliwości bezpośredniego reagowania na potrzeby rynku pracy.  Rada Powiatu w 
Radomiu apeluje o rezygnację z zamiaru włączenia w struktury administracji rządowej 
powiatowych urzędów pracy. Jest to uchwała intencyjna.  
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Radna Ewa Tkaczyk poinformowała, że dyrektor PUP na ostatnim posiedzeniu Komisji 
mówił, że o niczym takim nie słyszał.  
 
Radny Roman Frąk stwierdził, że ten projekt uchwały jest przedwczesny, bo nie znamy ani 
kalendarza, ani intencji, ani uzasadnienia takiego postępowania. Wychodzenie przed szereg z 
taką uchwałą nie jest dobrym rozwiązaniem. To jest tak jakbyśmy mówili z pozycji samorządu, 
że Rząd nie ma prawa rozmawiać, dyskutować, przyjmować jakichś innych rozwiązań. Ma. My 
możemy się odnieść do materii konkretnej. Jeśli tej materii nie ma, to do czego się odnosimy. 
Do plotek? Dodał, że nie słyszał ani jednego zdania na temat włączenia w struktury rządowe 
powiatowych urzędów pracy. Nic w PiS-ie na ten temat się nie mówi. Prasę dostaje codziennie 
i takich zapowiedzi nie widział. Niepotrzebnie wchodzimy w jakieś konflikty. Z samych takich 
uchwał może zaistnieć gdzieś wyżej sprawa i może się ktoś nią zainteresować. Zaczną się 
rozmowy, będziemy przyjmować uchwały. A tak to dzisiaj będziemy naprowadzać kogoś na 
jakieś tropy, czy sposoby działania.    
 
Przewodnicząca Rady Teresa Bartosiewicz stwierdziła, że projekt tej uchwały 
zaproponowała wzorem innych samorządów. Boi się aby potem nie było za późno.  
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że jest to uchwała intencyjna, spowodowana 
doniesieniami, że takie są plany. Należy swoje stanowisko wypowiedzieć, wtedy ktoś go 
wysłucha i będzie to głos w sprawie, który może mieć wpływ na podjęcie decyzji. Jeżeli decyzja 
w Warszawie zostanie podjęta to już nie będzie żadnej dyskusji.  
 
Po przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji przy 4 głosach za, 3 – przeciw, 0 – 
wstrzymujących się pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały. Stanowi ona 
załącznik Nr 3 do protokołu.  
     
 

Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Zaopiniowanie informacji 
Powiatowego Lekarza Weterynarii o realizacji zadań na obszarze działania Powiatowego 
Inspektoratu Weterynarii w Radomiu w roku 2016. 
 
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radomiu Grzegorz Zaborski poinformował, że powiat 
jest wolny od chorób zakaźnych zwalczanych z urzędu, poza tym nie stwierdza się zagrożeń 
związanych z naruszeniem norm przepisów dotyczących norm produkcji żywności 
pochodzenie zwierzęcego.  
Produkcyjność powiatu pod względem pogłowia zwierząt nieubłaganie zmniejsza się, wyraźnie 
widać to na przykładach ilości gospodarstw utrzymujących zwierzęta. Następnie 
poinformował, że ubywa liczba zakładów zajmujących się ubojem zwierząt. W tej chwili 
zostały cztery, z czego utrzymujący wyższy stopień rozwoju produkcji to Zakład Mamba w 
Skaryszewie. Obserwują również tendencje, że te zakłady z różnych przyczyn nie opierają się 
na naszym żywcu, coraz większą liczbę stanowią transporty zewnętrzne. Związane to jest 
między innymi z tym, że duże gospodarstwa rolne współpracują z bardzo dużymi zakładami a 
ci mniejsi nie mają na tyle, aby te nasze zakłady miały w dużej mierze stabilność swoich 
dostaw. Został zlikwidowany Zakład Sadełko w Jedlińsku i w Młodocinie. Kary nakładane 
przez Weterynarię są ustalane odgórnie w myśl rozporządzenia Ministra Rolnictwa za 
naruszenia przepisów dot. bezpieczeństwa żywności. Tych kar nałożyli dość dużo w 2016 roku.  
Kary zaczynają się od 2.000 złotych. Jest to forma egzekwowania przepisów prawa.  
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Radny Robert Dobosz zapytał, czy rolnicy zgłaszają fakt uboju zwierząt w gospodarstwach, 
oraz czy sprawdza się co dzieje się z pozostałościami po uboju. 
 
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radomiu Grzegorz Zaborski wyjaśnił, że dozwolone jest 
ubijanie zwierząt w określonych warunkach. Chodzi o świnie i cielęta  do 6 miesiąca życia. 
Mimo, że prawnie dozwolone są tego typu działania, jak również są wszelkie informacje 
dostępne na stronie PIW ta sprawa ulega pogorszeniu. W 2016 roku była zgłoszona ich  
minimalna ilość. Informacje o ubojach dostają w formie doniesień, czy stwierdzenia faktu 
podczas raportów z ARiMR, które z dużym opóźnieniem dostają. 
 
Radny Robert Dobosz zapytał, czy Weterynaria ma informacje kto na naszym terenie odbiera 
padłe zwierzęta.  
 
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radomiu Grzegorz Zaborski poinformował, że są dwie 
firmy, które się tym zajmują.  
 
Radny Marek Jarosz zapytał, czy jest możliwość aby ubijać zwierzęta bez utylizacji 
wnętrzności.  
 
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radomiu Grzegorz Zaborski poinformował, że przy 
uboju trzody chlewnej odpady mogą być wykorzystane w całości w gospodarstwie np. do 
skarmiania zwierząt mięsożernych, które nie są przeznaczone do uboju, czyli psy itp. Przy 
uboju cieląt jest obligatoryjny obowiązek zagospodarowania kręgosłupa, mózgowia i 
potwierdzenia, że zostało to oddane do utylizacji. Ubój powinien być zgłoszony do lekarza. 
Inspektorat Weterynarii  dopuszcza nawet, że można to zrobić poprzez lekarzy. A lekarz 
weterynarii zgłasza to do Inspektoratu.  
Następnie poinformował, że obserwują spadek szczepień psów przeciwko wściekliźnie. Nie ma 
wścieklizny od wielu lat, przypadki podejrzane wysyłane do badań nie potwierdzają się. 
Natomiast jest tendencja zdecydowanie spadkowa i to zarówno w mieście jak i na terenie 
powiatu. 
 
Radny Marek Jarosz stwierdził, że obecnie produkcja żywności jest tak nieczytelna w wielu 
punktach, nie wiadomo gdzie ta żywność jest produkowana. Tak że jest za tym, aby te kary 
były  utrzymane, albo wręcz jeszcze zaostrzone. Do żywności dodaje się konserwanty i jeszcze 
nie wiadomo co. Ludzie to jedzą.  
 
Radny Roman Frąk zapytał ile na terenie powiatu jest ubojni. 
 
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Radomiu Grzegorz Zaborski odpowiedział, że cztery. 
Jeszcze jedna ruszy po remoncie.  
 
Po przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali 
informację Powiatowego Lekarza Weterynarii w Radomiu o realizacji zadań na obszarze 
działania Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Radomiu w roku 2016. Stanowi ona 
załącznik Nr 4 do protokołu.  

 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Sprawy różne.  
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Sprawozdanie z prowadzenia Pokazowego Gospodarstwa Ekologicznego w Chwałowicach za 
rok 2016.(zał. Nr 5 do protokołu) 
 
Radny Robert Dobosz stwierdził, że sprawozdanie jest bardzo krótkie na dwie kartki. Nie 
zawiera informacji na temat tego czy ktoś skorzystał z tych rozwiązań ekologicznych, rolnik 
czy szkoła, czy badania gdzieś zastosowano. Zasugerował, aby na sesję zaprosić  Kierownika 
tego Gospodarstwa aby coś szerzej na ten temat powiedział.    
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji  zamknął 22 posiedzenie  
o godz.14.15. 
 
 
Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                                  Antoni Dzik  
 

 


